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Jan Martinek

Rusko nesmí na Ukrajině vyhrát, řekl v Praze předseda
Vojenského výboru NATO Rob Bauer
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„Lidé někdy říkají, že Rusko pro nás nyní nepředstavuje hrozbu,
protože válčí na Ukrajině. Ale tak to není. Máme před sebou nové
Rusko, lépe vyzbrojené, které rychleji zbrojí, a na to si musíme dávat
pozor,“ řekl Bauer.

„Víme, že úmysl Ruska je agresivní, chce, aby se hranice NATO vrátily
před rok 1997. Kdyby válka na Ukrajině skončila vítězstvím Ruska,
nebyl by to konec nejistoty. Naopak, nejistoty by bylo ještě víc,“ uvedl
admirál.

„Proto je extrémně důležité, aby Ukrajina zvítězila a Rusko nedosáhlo
žádného ze svých vytyčených strategických cílů. Máme povinnost
Ukrajinu podporovat, jak dlouho bude třeba, a budeme ji podporovat,“
prohlásil.

Řehka: Armáda se připravuje na černý scénář. Válku s protivníkem
s jadernými zbraněmi

Konflikt na Ukrajině může podle něj trvat ještě léta. „Válka je vždy
nepředvídatelná věc. Řada lidí se domnívá, že tento konflikt neskončí
brzy. Může trvat ještě dalších patnáct let,“ řekl Bauer, který Česko za
podporu Ukrajiny pochválil.

Jak vypadá váš odpočinek po dlouhém dni? Naučte se relaxovat
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„Vycvičili jste tisíce ukrajinských vojáků, ubytovali statisíce ukrajinských
uprchlíků, poskytli jste zásadní vojenské vybavení,“ řekl.

Náčelník GŠ Řehka doplnil, že pro ČR je vítězství Ukrajiny dvojnásob
důležité. „Požadavek Ruska vracet hranice NATO před rok 1997 se
týká především nás. Byli jsme sovětskou kolonií a Rusko by nás rádo
vidělo ve své sféře vlivu,“ řekl Řehka.

ČR je členem Aliance od roku 1999. „Pokud bychom dovolili Rusku
uspět v jeho plánech, museli bychom do obrany investovat mnohem
více než dnes. Proto je podpora Ukrajiny v našem bytostném zájmu,“
uvedl generál.

Řehka: Porazit Hamás je i v našem zájmu

Oba muži se také vyjádřili k dohodě Izraele s Hamásem o pozastavení
bojů a vzájemné výměně rukojmích.

„Je velmi důležité, že došlo k dohodě o výměně rukojmích, jedná se
především o ženy a děti. Dojde k přestávce v bojích, což je pro osoby
žijící v Gaze nesmírně důležité, aby se jim dostalo humanitární
pomoci,“ řekl Bauer, který zdůraznil, že NATO se do konfliktu v Gaze
nezapojuje.

„Realita je, že Izrael byl napaden teroristy. Hamás pro Izrael
představuje existenční hrozbu, se kterou se snaží vypořádat, a je i v
našem zájmu, aby se s ní vypořádal,“ řekl Řehka.

„Izrael se snaží dělat možné i nemožné, brát ohledy na humanitární
aspekty a chránit civilisty. Je ale v situaci, kdy některé věci nejde dělat
čistě, a dochází tak k vedlejším efektům, které mají bohužel dopad na
civilisty,“ dodal.
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Foto: Kateřina Šulová, ČTK
Předseda Vojenského výboru NATO Rob Bauer a náčelník generálního štábu

Karel Řehka (vpravo)

Bauer s Řehkou probírali především hodnocení současných hrozeb
v severoatlantickém prostoru i mimo něj, mluvili i o plnění aliančních
plánů a zapojení Česka.

Shodli se na tom, že členské státy Aliance musejí být tváří v tvář
hrozbě Ruska a teroristických skupin připravené i na možnost
válečného konfliktu.

„Rozhodnutí Ruska začít a pokračovat v brutální agresi nás postrčilo do
nové éry kolektivní obrany. Konflikt může nastat každou chvíli,“ uvedl
Bauer.

„Situace není růžová a je naší povinností konfliktu předejít, tedy
budovat účinnou obranu,“ dodal Řehka, který už dříve několikrát před
možností zapojení Česka do války varoval.
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Rob Bauer, který pochází z Nizozemska, je ve funkci předsedy
Vojenského výboru NATO od roku 2021. 

Stejnou funkci zastával v letech 2015 až 2018 současný prezident Petr
Pavel jako první zástupce zemí bývalého východního bloku. „Nasadil
vysokou laťku pro všechny své následovníky,“ ocenil jej Bauer.

Česko obdrželo všechny tanky Leopard darované Německem
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